

[Texte]

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Friday, October 24, 1969

• 1403

The Chairman: Gentlemen, I see a quorum. The Subcommittee on Agenda and Procedure met immediately after this morning's meeting and recommended the following. (See Minutes of Proceedings)

Could I have somebody move that?

Mr. Osler: I so move.

Mr. Valade: Mr. Chairman, do we have enough members to form four subcommittees?

The Chairman: Yes. A subcommittee can be from three to five in terms of composition. The idea behind four was that there are four main regions of CYC activities. There are the West Coast, the three Prairie Provinces, the Province of Ontario, Montreal, and one or two in the Maritimes.

Mr. Hogarth: Mr. Chairman, may I suggest that the letter being directed to the provincial premiers also be directed to the commissioners of the Yukon and Northwest Territories?

• 1405

The Chairman: That is a very good point. Could I have a vote on the...

Mr. Orlikow: Mr. Chairman, I have no objection to the Committee's going to the regions, and I hope they would look not just at projects which are in operation when they get there, but also at some of the projects in those regions which were in operation and which are no longer operating, of which I understand there are a large number in every area, and try to find out some of the reasons for that. It would seem to me, Mr. Chairman, that any travelling ought to be deferred until after we have heard from those people who have now and have had at an earlier stage the responsibility for the direction and operation of the Company of Young Canadians.

The Chairman: I am sorry if I did not make that clear. The implication was that we would

[Interprétation]

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le vendredi 24 octobre 1969

Le président: Messieurs, nous avons quorum. Après la réunion de ce matin, le sous-comité du programme et de la procédure s'est réuni et a recommandé ce qui suit (voir procès-verbaux).

Un membre pourrait-il appuyer cette motion?

M. Osler: J'appuie.

M. Valade: Monsieur le président, avons-nous suffisamment de membres pour former quatre sous-comités?

Le président: Oui. Un sous-comité peut comprendre trois, quatre ou cinq membres. Si nous avons indiqué la formation de quatre sous-comités, c'est qu'il y a quatre régions principales où la Compagnie des jeunes Canadiens exerce son activité, soit la Côte du Pacifique, les trois provinces des Prairies, l'Ontario, Montréal et un ou deux endroits dans les Maritimes.

M. Hogarth: Monsieur le président, pourrais-je proposer que la lettre adressée aux premiers ministres provinciaux soit également envoyée aux Commissaires des Territoires du Yukon et du Nord-Ouest?

Le président: Cela me semble bien. Puis-je mettre la question aux voix?

M. Orlikow: M. le président, je ne m'oppose pas à ce que les Comités se rendent dans les régions. J'espère qu'il leur sera donné d'examiner non seulement les programmes en cours, mais encore ceux qui ont été abandonnés—il doit y en avoir plusieurs, à mon avis—et les raisons qui ont motivé leur abandon. On ne devrait pas commencer à ce déplacer, je crois, avant que les personnes qui ont ou ont eu des responsabilités dans la direction et le fonctionnement de la Compagnie des jeunes Canadiens aient témoigné devant nous.

Le président: Je m'excuse. J'ai voulu dire que nous entendrions le témoignage de ces